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Protokół Nr LXX/24 
z LXX sesji VIII kadencji Rady Miasta Puławy, 

która odbyła się  
w dniu 21 marca 2024 r. od godz. 16.00 do godz. 17.25 

w sali konferencyjnej Urzędu Miasta Puławy (ul. Lubelska 5) 
 

Radni obecni: 
1. Bińczak Grzegorz 
2. Cytryński Mariusz     
3. Czeżyk Ignacy 
4. Grobel Janusz 
5. Jarząbek Halina 
6. Jaworska Lilianna 
7. Kędziora Anna 
8. Krygier Bożena 
9. Kowalczyk Waldemar 
10. Kraszewski Tomasz 
11. Kuszyk Andrzej 
12. Matras Paweł 
13. Pakuła Marzanna 
14. Seredyn Sławomir 
15. Smolak Ryszard 
16. Szymańska Elżbieta 
17. Ścibior Ryszard 
18. Śmich Michał 
19. Wójcik Ewa 
20. Zakrzewski Michał 
21. Zięcina Kamil 

     
 
Radna Bożena Krygier - Przewodnicząca Rady Miasta Puławy poinformowała, że zgodnie z wymogami ustawowymi 
obrady Rady są transmitowane, utrwalane oraz udostępniane. 

Odegrano hejnał miasta. 
 
 
Ad. pkt  1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Radna Bożena Krygier - Przewodnicząca Rady Miasta Puławy otworzyła obrady LXX sesji VIII kadencji Rady Miasta 

Puławy. Stwierdziła, że sesja została zwołana zgodnie z wymogami Statutu Miasta Puławy. Powitała Prezydenta Miasta 

Puławy Pana Pawła Maja, Skarbnik Miasta Panią Elżbietę Grzędę, Kierowników Wydziałów Urzędu Miasta, Dyrektorów, 

Prezesów spółek komunalnych, Pana Rafała Skoczylasa – Komendanta Komendy Powiatowej Policji w Puławach, Pana 

Grzegorza Podhajnego Komendanta Państwowej Straży Pożarnej w Puławach, Pana Grzegorza Surowieckiego – Komendanta 

Straży Miejskiej w Puławach, Panią Małgorzatę Górską Lenartowicz i Pana Roberta Ocha oraz mieszkańców miasta.   

Sprawdziła listę obecności i  stwierdziła, że na stan 21 radnych obecnych jest 21, co stanowi niezbędne kworum do 

prawomocności obrad. Poinformowała, że w trakcie dzisiejszej sesji będą zarządzone co dwie godziny przerwy techniczne. 

Porządek obrad Państwo radni otrzymali w zaproszeniach na sesję. 
 
Radna Bożena Krygier - Przewodnicząca Rady Miasta Puławy: 
„Proponuję wprowadzić punkt 10a „Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego gminy Miasto Puławy „Ceglana”” i punkt 10b „Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę 
w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji Miasta Puławy''. Czy ktoś chciałby zgłosić inne 
poprawki do porządku dzisiejszych obrad? Nie widzę”.   
 

Wobec braku pytań i uwag radna Bożena Krygier - Przewodnicząca Rady Miasta Puławy poddała pod 
głosowanie: 
- wprowadzenie punktu 10a: Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego gminy Miasto Puławy „Ceglana”  i przedstawiła wyniki głosowania: 
 
„za” – 20 radnych 
„przeciw” – nie było 
„wstrzymujących” – 1 radny  
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Wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu.  
Stwierdzam, że poprawka została przyjęta. 

 

- wprowadzenie punktu 10b: Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyznaczenia obszaru 

zdegradowanego i obszaru rewitalizacji Miasta Puławy i przedstawiała wyniki głosowania:  

 

„za” – 20 radnych 
„przeciw” – nie było 
„wstrzymujących” – 1 radny  
   
Wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu.  
Stwierdzam, że poprawka została przyjęta. 

 

 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Wręczenie Odznaki Honorowej za Zasługi dla Puław. 
3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miasta Puławy nr LXIX z 29 lutego 2024 r.  
4. Ocena stanu bezpieczeństwa na terenie powiatu puławskiego Komendy Powiatowej Policji w Puławach za 2023 r., 

informacja Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Puławach o stanie bezpieczeństwa Gminy Miasto 
Puławy w zakresie ochrony przeciwpożarowej za 2023 r. oraz sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej Miasta 
Puławy za rok 2023. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania środków finansowych na Wojewódzki Fundusz Wsparcia Państwowej Straży 
Pożarnej w Lublinie z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu samochodu rozpoznawczo-ratowniczego dla Komendy 
Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Puławach.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Miejskiego programu przeciwdziałania przemocy domowej i ochrony osób 
doznających przemocy domowej na lata 2024 – 2028 dla miasta Puławy.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu osłonowego miasta Puławy na rzecz wsparcia seniorów 60+.  
8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze, usługi opiekuńcze w formie usług sąsiedzkich oraz specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 
specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków 
częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania. 

9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych 
w szkołach podstawowych prowadzonych przez Miasto Puławy.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Miasta Puławy na 2024 rok”. 

10a.Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
       przestrzennego gminy Miasto Puławy „Ceglana”. 
10b.Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru 
       rewitalizacji Miasta Puławy.  
11. Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Miasta i działalności Prezydenta Miasta Puławy za okres od 15.01.2024 r. 

do 16.02.2024 r.  
12. Interpelacje i zapytania radnych.  
13. Odpowiedzi na interpelacje. 
14. Wolne wnioski i informacje.   
15. Zamknięcie obrad. 
 

  
Ad. pkt 2. Wręczenie Odznaki Honorowej za Zasługi dla Puław. 
 
Radna Bożena Krygier - Przewodnicząca Rady Miasta Puławy: 
„Bardzo serdecznie jeszcze raz witam naszych gości Panią Małgorzatę Górską-Lenartowicz i Pana Roberta Ocha. Chciałabym 
poinformować, że Rada Miasta Puławy w dniu 29 lutego 2024 roku podjęła uchwałę Nr LXIX/582/24 w sprawie nadania 
Odznaki Honorowej za Zasługi dla Puław Pani Małgorzacie Górskiej-Lenartowicz i Panu Robertowi Ochowi. Bardzo proszę 
Panią Przewodniczącą Marzannę Pakułę o przedstawienie sylwetki Pani Małgorzaty Górskiej-Lenartowicz”. 
 
Radna Marzanna Pakuła - Wiceprzewodnicząca Rady Miasta Puławy: 
„Panie Prezydencie, Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo. Pani Małgorzata Górska-Lenartowicz - nauczyciel 
dyplomowany i doświadczony dyrektor Miejskiego Przedszkola nr 10 w Puławach. W swojej pracy nauczyciela oraz                   
w czasie pełnienia funkcji dyrektora podejmowała wiele inicjatyw i działań, które sprawiły, że przedszkole zdecydowanie 
wyróżnia się pozytywnie w środowisku lokalnym. Jako pierwsza w mieście była inicjatorem nadania imienia placówce 
przedszkolnej. W odpowiedzi na duże potrzeby społeczne dotyczące dzieci z niepełnosprawnościami 25 lat temu utworzyła 
oddziały integracyjne w prowadzonym przez nią przedszkolu. Z jej inicjatywy również placówka została kompleksowo 
przygotowana do prowadzenia metodą Marii Montessori. Na ten cel w 2010 roku w ramach Kapitału Ludzkiego pozyskała 
ponad pół miliona złotych realizując projekt unijny jako jego lider. W dużym stopniu podniosło to poziom dydaktyczny 
przedszkola, poszerzając ofertę edukacyjną, ale również bardzo wzbogaciło wyposażenie placówki miejskiej. Od 10 lat 
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jest pomysłodawcą i współorganizatorem Sportowej Olimpiady Przedszkolaka, która integruje rokrocznie kilkaset dzieci               
w wieku przedszkolnym z naszego miasta. Przedszkolaki zapoznają się przy tym z obiektami sportowymi miasta oraz 
wdrażają się do współzawodnictwa i współdziałania. Przy organizacji wydarzenia Pani Dyrektor współpracuje z wieloma 
instytucjami: władzami miasta, Klubem Sportowym Piłki Ręcznej Azoty Puławy i Klubem Sportowym Piłki Nożnej Wisła 
Puławy, MZK, MOSiR i innymi. W działalności wychowawczej placówki, którą kieruje oraz społecznej szczególnie bliska jest 
jej tematyka patriotyczna. Z jej inicjatywy a także przy jej współudziale odbywa się wiele działań mających na celu 
wychowanie dzieci i młodzieży w umiłowaniu ojczyzny i poczuciu tożsamości narodowej. Nadanie sztandaru placówce, 
którą kieruje, uzyskanie tytułu „Przedszkola młodych patriotów”, udział przedszkola w bardzo licznych konkursach, 
koncertach, turniejach, akcjach ogólnopolskich, praca wychowawcza wokół patrona, kultywowanie polskich tradycji takich 
jak organizowanie wspólnych wigilii dla społeczności przedszkolnej, ich rodzin, seniorów, zaproszonych gości, 
kombatantów. Te wszystkie działania to duży wkład w wychowanie najmłodszych puławian, a jednocześnie rozwój 
społeczeństwa obywatelskiego naszego miasta. Pani Małgorzata od wielu lat zajmuje się również pracą społeczną                            
i charytatywną na rzecz społeczności lokalnej. W ramach działalności w organizacjach pozarządowych - Stowarzyszenia 
Zaangażowania Społecznego, Światowego Związku Żołnierzy AK Koło Puławy, a ostatnio również jako radna Rady Powiatu 
Puławskiego i przewodnicząca Komisji Edukacji oraz Kultury i Promocji nawiązała ścisłą współpracę ze szkołami 
podstawowymi i średnimi w Puławach. Organizuje dla nich prelekcje, spotkania ze świadkami historii, publicystami, 
promuje książki i publikacje o tematyce historycznej, propagując przy tym Żołnierzy Niezłomnych, bohaterów z terenu 
Lubelszczyzny. Dla młodego pokolenia dwukrotnie zorganizowała występ Teatru Nie teraz z Tarnowa ze sztuką pt. „Powrót 
Norwida”, Wyklęty Niezłomny”, które obejrzało tysiąc uczniów. Dla mieszkańców miasta organizowała wiele spotkań 
otwartych z publicystami, dziennikarzami, osobami zasłużonymi dla naszej ojczyzny oraz bieżącej polityki. Wspólnie z 
Instytutem Pamięci Narodowej oraz parafią Miłosierdzia Bożego organizowała wystawy, m.in. Ostatnia droga Księdza 
Jerzego, czy Stan wojenny 1981-83. Przy tej okazji odbywały się koncerty Pawła Piekarczyka czy też Lecha Makowieckiego. 
Pani Małgorzata Górska-Lenartowicz była organizatorem pięciu edycji Festiwalu historycznego poetycko-muzycznego pn. 
„Żołnierze Wyklęci zawsze w naszej pamięci”, który cieszył się uznaniem młodzieży i nauczycieli nie tylko w środowisku 
naszego miasta, ale i regionu. Dla mieszkańców Puław organizuje i promuje wystawy plenerowe o tematyce historycznej 
m.in. Marian Bernaciak ps. Orlik, Podziemie Niepodległościowe na terenie Lubelszczyzny, Polskie drogi do wolności, które 
znajdują swoje wernisaże również w placówkach kultury naszego miasta. Jest współorganizatorem uroczystości 
patriotycznych w naszym mieście m.in. z okazji Narodowego Dnia Pamięci Żołnierzy Wyklętych oraz pod pomnikiem 
pomordowanych na wale wiślanym w Puławach. Ściśle współpracuje również z fundacjami i stowarzyszeniami zajmującymi 
się dziećmi z niepełnosprawnościami, angażuje się w działalność Koła Caritas przy Kościele Miłosierdzia Bożego. Bardzo 
dużo czasu poświęca również pomocy zwierzętom organizując dla nich pokarm, szukając odpowiedzialnych właścicieli. 
Pani Małgorzata to bardzo wrażliwa osoba, a dobro człowieka i pomoc drugiej osobie to jej priorytet, zaś praca jako 
pedagog to jej pasja i powołanie. Dziękuję”.  
 
Radna Bożena Krygier - Przewodnicząca Rady Miasta Puławy: 
„Bardzo dziękuję. Przedstawienie sylwetki Pana Roberta Ocha poproszę Pana Wiceprzewodniczącego Pawła Matrasa”.  
 
Pan Paweł Matras -  Wiceprzewodniczący Rady Miasta Puławy: 
„Panie Prezydencie, Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo. Pan Robert Och - historyk z wykształcenia, historyk - 
regionalista z zamiłowania, prezes Puławskiego Towarzystwa Tradycji Narodowych, nauczyciel historii i dyrektor Zespołu 
Szkół nr 1 im. Stefanii Sempołowskiej w Puławach. Popularyzator historii regionalnej, który ma w swoim dorobku ponad 
150 artykułów drukowanych w lokalnych wydawnictwach m.in. Echo Końskowoli, Głos Ziemi Puławskiej, Tygodnik Powiśla, 
Studia Puławskie, Kwartalnik Społeczno-Historyczny PTTN, Teraz Puławy. Na podstawie rozmów z Robertem Ochem                        
i Mikołajem Spózem w latach 2012-2016 w tygodniku „Teraz Puławy” ukazało się ponad 100 artykułów na temat historii 
Puław i okolic. Autor kilku biografii nauczycieli puławskich zamieszczonych w wydawnictwie Muzeum Oświatowego                       
w Puławach pod nazwą „Biografie nauczycieli regionu puławskiego”. Współautor „Przewodnika po Ziemi Puławskiej”                     
i książki „Kontruderzenie znad Wieprza. Historia i Pamięć”. Był członkiem redakcji kilku puławskich wydawnictw: „Listu 
Parafialnego”, „Kwartalnika Społeczno-Historycznego PTTN” i „Wspólnoty puławskiej” - pisma parafii puławskich. Autor 7 
autorskich wystaw organizowanych przez Centralną Bibliotekę Rolniczą, Puławski Ośrodek Kultury „Dom Chemika”, Muzeum 
Oświatowe, Urząd Miasta Puławy. Były to m.in.: Wisła w dziejach Puław, Józef Piłsudski w Puławach, Oni walczyli                             
o Niepodległą, 150 rocznica wybuchu Powstania Styczniowego, Mieszkańcy Ziemi Puławskiej na frontach II wojny światowej. 
Autor scenariusza do sztuki „Adam Chmielowski - Niedokończona historia 1863...”. Sztuka grana była przez Puławski Teatr 
Amatorów. Swoją wiedzą dzielił się z mieszkańcami Puław na spotkaniach organizowanych m.in. przez Klub Historyczny 
„Grot”, Uniwersytet Trzeciego Wieku, Środowiskowy Dom Pomocy Społecznej, Puławskie Towarzystwo Tradycji 
Narodowych i Starostwo Puławskie. Współorganizator III i IV Turnieju Wiedzy o Regionie Puławskim organizowanym przez 
Młodzieżowy Dom Kultury w Puławach. Od kilkunastu lat jest organizatorem corocznych uroczystości upamiętniających 
mord Polaków na wale wiślanym dokonanym przez Niemców 17.01.1944 r., wybuch powstania styczniowego oraz agresję 
Związku Sowieckiego na Polskę 17.IX.1939 r. Aktywny uczestnik prac na cmentarzu włostowickim mających na celu 
ratowanie najstarszych nagrobków. Jego pomysłem jest akcja umieszczania w cokole pomnika Św. Brata Alberta ziemi 
przywożonej z mogił i pól bitewnych powstania styczniowego. W latach 2005-2006 członek Rady Programowej Obchodów 
100-lecia nadania praw miejskich miastu Puławy. W latach 2017-2022 członek Komisji Odznaki Honorowej Zasłużony dla 
Powiatu Puławskiego. Za swoją dotychczasową działalność społeczną został uhonorowany: 1. Nagroda Starosty Puławskiego 
za osiągnięcia w dziedzinie kultury, 2. Odznaka Honorowa „Działacz opozycji antykomunistycznej” (w latach 80. założył   
w Puławach komu samokształceniowe „Kuźnica”, skupiające uczniów szkół średnich z Puław i Klementowic, następnie                   
w czasach studiów był szefem Ruchu Młodzieży Niezależnej w Lublinie), 3. Srebrna Odznaka Krajowej Sekcji Oświaty                         
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i Wychowania NSZZ „Solidarność” za zasługi w dziedzinie oświaty i wychowania oraz pracy związkowej, 4. Srebrna Odznaka 
„Zasłużony w pracy PTTK wśród młodzieży”.  
 
Radna Bożena Krygier - Przewodnicząca Rady Miasta Puławy: 
„Bardzo dziękuję. Szanowni Państwo, nastąpi teraz moment wręczenia odznak honorowych. Zapraszam Państwa tutaj do 
nas i proszę Pana Prezydenta i Państwa Wiceprzewodniczących o wręczenie tego wyróżnienia. Proszę o powstanie”.  
 
W tym miejscu odbyło się uroczyste wręczenie odznaczeń. 
  
Pani Małgorzata - Górska Lenartowicz: 
„Bardzo dziękuję. Pani Przewodnicząca, szanowni Państwo radni, zebrani tutaj goście. Chciałabym na ręce Pani 
Przewodniczącej serdecznie podziękować za to zaszczytne wyróżnienie, Państwu radnym za zaufanie. I powiem tak, że 
jest to dowód na to, że w dalszym ciągu powinnam pracować ciężko na rzecz mieszkańców naszego miasta, zarówno                  
w pracy zawodowej, jak i społecznej. To dzisiejsze wyróżnienie również jest pewnego rodzaju zobowiązaniem oczywiście 
do dalszej pracy i mogę tu obiecać, że ile będę miała sił, tyle będę pracować na rzecz drugiego człowieka, na rzecz naszego 
społeczeństwa, naszego miasta. Bardzo serdecznie dziękuję jeszcze raz”. 
 
Pan Robert Och: 
„Panie Prezydencie, Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo radni, ja w zasadzie dołączając się do tych podziękowań dla 
Państwa, chciałbym powiedzieć taką rzecz, że ja dziękuję Państwu za to, że dostrzegliście Państwo naszą pracę, bo                     
w zasadzie ona jest bardzo podobna, chociaż troszeczkę inne pola są, że dostrzegliście naszą pracę na polu oświatowo-
historycznym. Tak się składa, że oboje staramy się upamiętniać różne wydarzenia z historii naszego miasta, ponieważ 
wychodzimy z prostego założenia, że nie wolno nam jako mieszkańcom Puław zapomnieć o naszej przeszłości i naszym 
obowiązkiem jest dbać o tą przeszłość i upamiętniać wydarzenia, jakie były związane z naszym miastem. Dlatego 
serdecznie Państwu dziękuję za dostrzeżenie tej naszej działalności. Dziękuję bardzo”.  
 
Radna Bożena Krygier - Przewodnicząca Rady Miasta Puławy: 
„Dziękujemy serdecznie. Jeśli Państwo oczywiście chcą zostać na dalszych obradach, to zapraszamy” 
 
 
Ad. pkt 3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miasta Puławy nr LXIX z 29 lutego 2024 r. 
 
Protokół był udostępniony do wglądu Państwa radnych.  
Do protokołu nie wniesiono żadnych uwag. 
 
 

Wobec braku pytań i uwag radna Bożena Krygier - Przewodnicząca Rady Miasta Puławy poddała pod głosowanie 
przyjęcie  protokołu z LXIX sesji Rady Miasta Puławy z 29 lutego 2024 r. i przedstawiła wyniki głosowania: 
 
„za” – 21 radnych 
„przeciw” – nie było 
„wstrzymujących” – nie było  
  
Wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu.  
 
Stwierdziła, że protokół z LXIX sesji Rady Miasta Puławy z 29 lutego 2024 r. został przyjęty. 
 
 
Ad. pkt 4. Ocena stanu bezpieczeństwa na terenie powiatu puławskiego Komendy Powiatowej Policji w Puławach 
za 2023 r., informacja Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Puławach o stanie bezpieczeństwa 
Gminy Miasto Puławy w zakresie ochrony przeciwpożarowej za 2023 r. oraz sprawozdanie z działalności Straży 
Miejskiej Miasta Puławy za rok 2023. 
 
Ocenę stanu bezpieczeństwa na terenie powiatu puławskiego Komendy Powiatowej Policji w Puławach za 2023 r., 
informację Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Puławach o stanie bezpieczeństwa Gminy Miasto 
Puławy w  zakresie ochrony przeciwpożarowej za 2023 r. oraz sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej Miasta Puławy 
za rok 2023 Państwo radni otrzymali. 
 
Radna Bożena Krygier - Przewodnicząca Rady Miasta Puławy: 
„Bardzo proszę Przewodniczącą Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Rodziny i Porządku Publicznego radną Marzannę 
Pakułę o przedstawienie opinii Komisji”. 
 
Radna Marzanna Pakuła - Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej,  Zdrowia, Rodziny i Porządku Publicznego: 
„Panie Prezydencie, Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo, na posiedzeniu w dniu 13 marca 2024 roku Komisja Polityki 
Społecznej, Zdrowia, Rodziny i Porządku Publicznego zapoznała się ze sprawozdaniami złożonymi przez: Komendanta 
Komendy Powiatowej Policji w Puławach, Komendanta Straży Miejskiej, oraz Państwowej Straży Pożarnej w Puławach ze 
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stanu porządku i bezpieczeństwa publicznego w mieście w 2023 roku. Do wyżej wymienionych sprawozdań radni nie wnieśli 
żadnych uwag. Dziękuję”.  
 
Radna Bożena Krygier - Przewodnicząca Rady Miasta Puławy: 
„Bardzo dziękuję. Otwieram dyskusję. Czy ktoś z Państwa radnych w tym punkcie chciałby zabrać głos? Nie widzę. Jednak 
Pani, bardzo proszę, Pani Przewodnicząca Pakuła”.  
 
Radna Marzanna Pakuła – Wiceprzewodnicząca Rady Miasta Puławy: 
„Ja chciałam wszystkim służbom serdecznie podziękować za waszą trudną pracę, za to, że jesteście do dyspozycji 
mieszkańców, że im służycie, że narażacie często swoje zdrowie i swoje życie. Bardzo dziękuję”.  
 
Radna Bożena Krygier - Przewodnicząca Rady Miasta Puławy: 
„Oczywiście dołączamy się do tych podziękowań, bardzo serdecznie dziękujemy. A widzę, że jeszcze Pani radna Kędziora, 
bardzo proszę”.  
 
Radna Anna Kędziora: 
„Dziękuję bardzo Pani Przewodnicząca. Ja dołączam się do tych słów Pani radnej, ponieważ te sprawozdania były dokładne, 
zapoznaliśmy się i czujemy się bezpiecznie. Ja chciałabym jeszcze dodać, że działalność Straży Miejskiej jest niezwykła. 
Kiedykolwiek bym się zgłosiła z jakimiś sprawami, to ona jest wykonana i to cieszy, ponieważ panuje ład, porządek                            
i działkowicze zgłosili jakby kontrolę nad działkami plon i też bardzo często i policja i straż miejska często bywa. Też 
działkowicze czują się bezpiecznie. Dziękuję bardzo”. 
 
Radna Bożena Krygier - Przewodnicząca Rady Miasta Puławy: 
„Bardzo dziękuję. Nie widzę już chętnych do zabrania głosu w tym punkcie. Jeszcze raz bardzo dziękujemy wszystkim 
służbom mundurowym za trzymanie porządku, ładu i pomoc wszelką pomoc naszym mieszkańcom. Dziękujemy Panom 
Komendantom za obecność dzisiaj na sesji również. Macie taką ochotę, to zapraszamy do dalszego pozostania. Ale jeszcze 
raz dziękujemy”. 
 
Stwierdziła, że Rada Miasta zapoznała się z oceną stanu bezpieczeństwa na terenie powiatu puławskiego Komendy 
Powiatowej Policji w Puławach za 2023 r., informacją Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej                      
w Puławach o stanie bezpieczeństwa Gminy Miasto Puławy w zakresie ochrony przeciwpożarowej za 2023 r. oraz 
sprawozdaniem z działalności Straży Miejskiej Miasta Puławy za rok 2023. 
 
 
Ad. pkt 5. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania środków finansowych na Wojewódzki Fundusz Wsparcia 
Państwowej Straży Pożarnej w Lublinie z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu samochodu rozpoznawczo-
ratowniczego dla Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Puławach.   
 
Projekty uchwał Państwo radni otrzymali. 
Wnioskodawcą projektu uchwały jest Prezydent Miasta Puławy. 
 
Radna Bożena Krygier - Przewodnicząca Rady Miasta Puławy: 
Proszę Panią Przewodniczącą Komisji Budżetu, Gospodarki Miejskiej Planowania Przestrzennego, radną Marzannę Pakułę    
o przedstawienie opinii Komisji”. 
 
Radna Marzanna Pakuła - Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej,  Zdrowia, Rodziny i Porządku Publicznego: 
„Jakaś pomyłka”. 
 
Radna Bożena Krygier - Przewodnicząca Rady Miasta Puławy: 
„Przepraszam. Komisji Budżetu, Gospodarki Miejskiej i Planowania Przestrzennego, Pani radna Halina Jarząbek”.  
 
Radna Halina Jarząbek - Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki Miejskiej i Planowania Przestrzennego: 
„Pani Przewodnicząca, Panie Prezydencie, Wysoka Rado, Szanowni Goście. Na posiedzeniu w dniu 19 marca 2024 roku 
Komisja Budżetu, Gospodarki Miejskiej i Planowania Przestrzennego rozpatrzyła projekt uchwały w sprawie przekazania 
środków finansowych na Wojewódzki Fundusz Wsparcia Państwowej Straży Pożarnej w Lublinie z przeznaczeniem na 
dofinansowanie zakupu samochodu rozpoznawczo-ratowniczego dla Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej               
w Puławach. Po dyskusji w wyniku głosowania, w którym za głosowało 17 radnych, przeciwnych i wstrzymujących nie było, 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały”. 
 
Radna Bożena Krygier - Przewodnicząca Rady Miasta Puławy: 
„Bardzo dziękuję. Teraz proszę Panią Przewodniczącą Marzannę Pakułę Przewodniczącą Komisji Polityki Społecznej, 
Zdrowia Rodziny i Porządku Publicznego”.  
 
Radna Marzanna Pakuła - Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej,  Zdrowia, Rodziny i Porządku Publicznego: 
„Panie Prezydencie, Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo. Na posiedzeniu w dniu 13 marca 2024 roku Komisja Polityki 
Społecznej, Zdrowia Rodziny i Porządku Publicznego rozpatrzyła przedłożony przez Prezydenta Miasta Puławy projekt 
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uchwały w sprawie przekazania środków finansowych na Wojewódzki Fundusz Wsparcia Państwowej Straży Pożarnej                   
w Lublinie z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu samochodu rozpoznawczo-ratowniczego dla Komendy Powiatowej 
Straży Pożarnej w Puławach. W wyniku głosowania, w którym: za głosowało 6 radnych, nikt nie był przeciw, nikt się nie 
wstrzymał, Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. Dziękuję”. 

 
 
Wobec braku pytań i uwag radna Bożena Krygier - Przewodnicząca Rady Miasta Puławy poddała pod głosowanie 

uchwałę w sprawie przekazania środków finansowych na Wojewódzki Fundusz Wsparcia Państwowej Straży Pożarnej                                    
w Lublinie z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu samochodu rozpoznawczo-ratowniczego dla Komendy Powiatowej 
Państwowej Straży Pożarnej w Puławach  i  przedstawiła wyniki głosowania: 
  

„za” – 21 radnych 

„przeciw” – nie było  

„wstrzymujących” – nie było 

 

Wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Stwierdziła, że uchwała w sprawie przekazania środków finansowych na Wojewódzki Fundusz Wsparcia Państwowej 

Straży Pożarnej w Lublinie z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu samochodu rozpoznawczo-ratowniczego dla 

Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Puławach została podjęta. 

 

Uchwała nr LXX/593/24 stanowi załącznik do protokołu. 
 

 
Ad. pkt 6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Miejskiego programu przeciwdziałania przemocy domowej 
i ochrony osób doznających przemocy domowej na lata 2024 – 2028 dla miasta Puławy.   
 
Projekt uchwały Państwo radni otrzymali. 
Wnioskodawcą projektu uchwały jest Prezydent Miasta Puławy. 
 
Radna Bożena Krygier - Przewodnicząca Rady Miasta Puławy: 
„Bardzo proszę Panią Przewodniczącą Marzannę Pakułę, Przewodniczącą Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Rodziny               
i Porządku Publicznego o przedstawienie opinii komisji”. 
 
Radna Marzanna Pakuła - Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej,  Zdrowia, Rodziny i Porządku Publicznego: 
„Panie Prezydencie, Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo, na posiedzeniu w dniu 13 marca 2024 roku Komisja Polityki 
Społecznej, Zdrowia, Rodziny i Porządku Publicznego rozpatrzyła przedłożony przez Prezydenta Miasta Puławy projekt 
uchwały w sprawie uchwalenia Miejskiego programu przeciwdziałania przemocy domowej i ochrony osób doznających 
przemocy domowej, ochrony osób doznających przemocy, przepraszam, domowej na lata 2024-2028 dla miasta Puławy.  
W wyniku głosowania, w którym: za głosowało 7 radnych, przeciw nie było, wstrzymujących również nie było, Komisja 
pozytywnie zaopiniowała wyżej wymieniony projekt uchwały. Dziękuję”.  
 
Radna Bożena Krygier - Przewodnicząca Rady Miasta Puławy: 
„Bardzo dziękuję. Otwieram dyskusję. Czy ktoś z Państwa radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie? Proszę się zgłaszać 
przez eSesję. Pan radny Ignacy Czeżyk, bardzo proszę”.  
 
Radny Ignacy Czeżyk: 
„Dziękuję, Pani Przewodnicząca, Panie Prezydencie, szanowni Państwo radni i goście. Z ogromną satysfakcją stwierdzam, 
że po wielu latach prób, walka o znaczenie słowa, w ustawie zostały zmienione treści. Przemoc rodzinna na przemoc 
domowa. Uwłaczanie rodzinie się skończyło, a przemoc domowa jest szerszym znaczeniem. Także bardzo dziękuję. Chcę 
wyrazić to jasno, że jednak idziemy krok po kroku do przodu. Dziękuję”. 
 
Radna Bożena Krygier - Przewodnicząca Rady Miasta Puławy: 
„Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa radnych w tym punkcie chciałby zabrać głos? Bardzo proszę, Pan radny Kuszyk”.  
 
Radny Andrzej Kuszyk: 
„Dziękuję bardzo, Pani Przewodnicząca, Panie Prezydencie, szanowni zebrani. Powiedzmy tak, zapoznając się z tym 
dokumentem, brakuje mi tam jednej rzeczy, która moim zdaniem też jest, i nie tylko moim, jest kwalifikowana jako 
przemoc domowa. To znaczy coś takiego, co się nazywa alienacja rodzicielska czyli uniemożliwianie w sytuacji rozstania 
się, uniemożliwianie przez jednego rodzica kontaktów z drugim dzieckiem. Myślę, że warto byłoby rozważyć ten temat na 
przyszłość. Dziękuję”.  
 
Radna Bożena Krygier - Przewodnicząca Rady Miasta Puławy: 
„Dziękuję. Czy ktoś z Państwa jeszcze w tym punkcie chciałby zabrać głos? Nie widzę”.   
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Wobec braku dalszych pytań i uwag radna Bożena Krygier -  Przewodnicząca Rady Miasta Puławy poddała pod 
głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia Miejskiego programu przeciwdziałania przemocy domowej                            
i ochrony osób doznających przemocy domowej na lata 2024 – 2028 dla miasta Puławy i  przedstawiła wyniki głosowania:   
 
„za” – 21 radnych 

„przeciw” – nie było  

„wstrzymujących” – nie było 

 

Wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu. 
 
Stwierdziła, że uchwała w sprawie uchwalenia Miejskiego programu przeciwdziałania przemocy domowej i ochrony 
osób doznających przemocy domowej na lata 2024 – 2028 dla miasta Puławy została podjęta. 
 
Uchwała nr LXX/594/24 stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Ad. pkt. 7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu osłonowego miasta Puławy na rzecz wsparcia seniorów 
60+.   
 
Projekt uchwały Państwo radni otrzymali. 
Wnioskodawcą projektu uchwały jest Prezydent Miasta Puławy. 
 
Radna Bożena Krygier - Przewodnicząca Rady Miasta Puławy: 
„Bardzo proszę Przewodniczącą Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Rodziny i Porządku Publicznego radną Marzannę 
Pakułę o przedstawienie opinii komisji”. 
 
Radna Marzanna Pakuła - Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej,  Zdrowia, Rodziny i Porządku Publicznego: 
„Pani Przewodnicząca, Panie Prezydencie, Szanowni Państwo, na posiedzeniu w dniu 13 marca 2024 roku Komisja Polityki 
Społecznej, Zdrowia, Rodziny i Porządku Publicznego rozpatrzyła przedłożony przez Prezydenta Miasta Puławy projekt 
uchwały w sprawie uchwalenia Programu osłonowego miasta Puławy na rzecz wsparcia seniorów 60+. W wyniku głosowania, 
w którym: za głosowało 7 radnych, nikt się nie wstrzymał oraz nikt nie był przeciw, Komisja pozytywnie zaopiniowała wyżej 
wymieniony projekt uchwały. Dziękuję”. 
 
 

W tym punkcie radni nie zabierali głosu, więc radna Bożena Krygier - Przewodnicząca Rady Miasta Puławy 
poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie uchwalenia Programu osłonowego miasta Puławy na rzecz wsparcia seniorów 
60+  i przedstawiła wyniki głosowania: 
 
„za” – 20 radnych  
„przeciw” –  nie było 
„wstrzymujących” – nie było 
 
Wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu. 
 
Stwierdziła, że uchwała w sprawie uchwalenia Programu osłonowego miasta Puławy na rzecz wsparcia seniorów 60+                                 
została podjęta. 
 
Uchwała nr LXX/595/24 stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Ad. pkt 8.  Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowych warunków przyznawania  i odpłatności 
za usługi opiekuńcze, usługi opiekuńcze w formie usług sąsiedzkich oraz specjalistyczne usługi opiekuńcze, 
z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych 
warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania.      
 
Projekt uchwały Państwo radni otrzymali. 
Wnioskodawcą projektu uchwały jest Prezydent Miasta Puławy. 
 
Radna Bożena Krygier - Przewodnicząca Rady Miasta Puławy: 
„Bardzo proszę ponownie Panią Przewodniczącą Marzannę Pakułę o przedstawienie opinii komisji”.  
 
Radna Marzanna Pakuła - Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej,  Zdrowia, Rodziny i Porządku 
Publicznego: 
„Panie Prezydencie, Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo. Na posiedzeniu w dniu 13 marca 2024 roku Komisja Polityki 
Społecznej, Zdrowia, Rodziny i Porządku Publicznego rozpatrzyła przedłożony przez Prezydenta Miasta Puławy projekt 
uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze, usługi opiekuńcze w formie 
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usług sąsiedzkich oraz specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób                 
z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również 
trybu ich pobierania. W wyniku głosowania, w którym: za głosowało 6 radnych, nikt nie był przeciw i nikt się nie wstrzymał, 
Komisja pozytywnie zaopiniowała wyżej wymieniony projekt uchwały. Dziękuję”.  
 
 

W punkcie tym radni nie zabierali głosu, więc radna Bożena Krygier - Przewodnicząca Rady Miasta Puławy 
poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze, 
usługi opiekuńcze w formie usług sąsiedzkich oraz specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług 
opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 
zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania  i przedstawiła wyniki głosowania: 
 
„za” – 20 radnych  
„przeciw” –  nie było 
„wstrzymujących” – nie było 
 
Wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu. 
 
Stwierdziła, że uchwała w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze, usługi 
opiekuńcze w formie usług sąsiedzkich oraz specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług 
opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 
zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania  została podjęta. 
 
Uchwała nr LXX/596/24 stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Ad. pkt 9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli i oddziałów 
przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez Miasto Puławy. 
 
Projekt uchwały Państwo radni otrzymali. 
Wnioskodawcą projektu uchwały jest Prezydent Miasta Puławy. 
 
Radna Bożena Krygier - Przewodnicząca Rady Miasta Puławy: 
„Proszę Pana Przewodniczącego Tomasza Kraszewskiego, Przewodniczącego Komisji Oświaty Wychowania o przedstawienie 
opinii komisji”. 
 
Radny Tomasz Kraszewski - Przewodniczący Komisji Oświaty i Wychowania: 
„Pani Przewodnicząca, Panie Prezydencie, Szanowni Państwo. Na posiedzeniu w dniu 18 marca 2024 roku Komisja Oświaty 
Wychowania rozpatrzyła przedłożony przez Prezydenta Miasta Puławy projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie 
ustalenia sieci publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez Miasto 
Puławy. W wyniku głosowania, w którym: za głosowało 15 radnych, przeciwnych nie było, wstrzymujących się nie było, 
Komisja pozytywnie zaopiniowała wyżej wymienionych projekt uchwały. Dziękuję”.  
 
 

W tym punkcie radni nie zabierali głosu, więc radna Bożena Krygier - Przewodnicząca Rady Miasta Puławy 
poddała pod głosowanie uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli i oddziałów 
przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez Miasto Puławy i przedstawiła wyniki głosowania: 
 
„za” – 20 radnych  
„przeciw” –  nie było 
„wstrzymujących” – nie było 
 
Wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu. 
 
Stwierdziła, że uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli i oddziałów 
przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez Miasto Puławy została podjęta. 
 
Uchwała nr LXX/597/24 stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Ad. pkt 10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Miasta Puławy na 2024 rok”.   
 
Projekt uchwały Państwo radni otrzymali. 
Wnioskodawcą projektu uchwały jest Prezydent Miasta Puławy. 
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Radna Bożena Krygier - Przewodnicząca Rady Miasta Puławy: 
„Ponownie proszę Panią Przewodniczącą Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia Rodziny i Porządku Publicznego, Panią radną 
Marzannę Pakułę o przedstawienie opinii Komisji”.  
  
Radna Marzanna Pakuła - Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej,  Zdrowia, Rodziny i Porządku Publicznego: 
„Pani Przewodnicząca, Panie Prezydencie, Szanowni Państwo, na posiedzeniu w dniu 13 marca 2024 roku Komisja Polityki 
Społecznej, Zdrowia, Rodziny i Porządku Publicznego rozpatrzyła przedłożony przez Prezydenta Miasta Puławy projekt 
uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 
terenie Miasta Puławy na 2024 rok”. W wyniku głosowania, w którym: za głosowało 7 radnych, nikt nie był przeciw i nikt 
się nie wstrzymał, Komisja pozytywnie zaopiniowała wyżej wymieniony projekt uchwały. Dziękuję”. 
 
 
 

Wobec braku pytań i uwag radna Bożena Krygier - Przewodnicząca Rady Miasta Puławy poddała pod głosowanie 
uchwałę w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 
terenie Miasta Puławy na 2024 rok”  i przedstawiła wyniki głosowania: 
 
„za” – 20 radnych  
„przeciw” –  nie było 
„wstrzymujących” – nie było 
 
Wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu. 
 
Stwierdziła, że uchwała w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Miasta Puławy na 2024 rok” została podjęta. 
 
Uchwała nr LXX/598/24 stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Ad. pkt 10a. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Miasto Puławy „Ceglana”. 
 
Projekt uchwały Państwo radni otrzymali. 
Wnioskodawcą projektu uchwały jest Prezydent Miasta Puławy. 
  
Radna Bożena Krygier - Przewodnicząca Rady Miasta Puławy: 
„Proszę Przewodniczącą Komisji Budżetu, Gospodarki Miejskiej i Planowania Przestrzennego radną Halinę Jarząbek                          
o przedstawienie opinii”.   
 
Radna Halina Jarząbek - Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki Miejskiej i Planowania Przestrzennego: 
„Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo, na posiedzeniu w dniu 19 marca Komisja Budżetu Gospodarki Miejskiej                     
i Planowania Przestrzennego rozpatrzyła projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego gminy Miasto Puławy „Ceglana”. Po dyskusji w wyniku głosowania, w którym: za 
głosowało 10 radnych, przeciwnych nie było, wstrzymujących się 5 radnych, Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. Jednocześnie podczas dyskusji Komisja wyszła z wnioskiem, aby na najbliższej sesji przy omawianiu tego punktu 
przedstawiciel MPWiK przedstawił stanowisko odnośnie działki 7ZP i zezwolenia na zabudowę. Dziękuję”. 
 
Radna Bożena Krygier - Przewodnicząca Rady Miasta Puławy: 
„Bardzo dziękuję. Otwieram dyskusję. Czy ktoś z Państwa radnych w tym punkcie chciałby zabrać głos? Nie widzę. Czy Pan 
Prezes chciałby zabrać głos w tym punkcie? Tak? To bardzo proszę”. 
 
Pan Dariusz Dąbrowski - Prezes MPWiK: 
„Panie Prezydencie, Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo. Chciałbym tylko poinformować, że przedmiotem zmiany,                 
w przedmiocie zmiany tego planu przestrzennego znajduje się infrastruktura krytyczna dla Miasta. To znaczy znajdują się 
tam przewody zasilające Miasto w wodę. Czyli my jako Wodociągi będziemy zabiegali o umieszczenie tak zapisów, które 
ten obszar będą chroniły w zakresie naniesień na gruncie oraz odległości, w jakiej mogą powstać jakiekolwiek konstrukcje. 
Dziękuję bardzo”. 
 
Radna Bożena Krygier - Przewodnicząca Rady Miasta Puławy: 
„Dziękujemy również. Czy ktoś z Państwa jeszcze chciałby zabrać głos? Nie widzę”. 
  
  
 

Wobec braku dalszych pytań i uwag radna Bożena Krygier - Przewodnicząca Rady Miasta Puławy poddała pod 
głosowanie uchwałę w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Miasto 
Puławy „Ceglana”  i przedstawiła wyniki głosowania: 
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„za” – 19 radnych  
„przeciw” –  nie było 
„wstrzymujących” – nie było 
 
Wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu. 
 
Stwierdziła, że uchwała w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
gminy Miasto Puławy „Ceglana” została podjęta. 
 
Uchwała nr LXX/599/24 stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Ad. pkt 10b. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru 
rewitalizacji Miasta Puławy.   
 
Projekt uchwały Państwo radni otrzymali. 
Wnioskodawcą projektu uchwały jest Prezydent Miasta Puławy. 
 
 
Radna Bożena Krygier - Przewodnicząca Rady Miasta Puławy: 
„Proszę przewodniczącą Komisji Budżetu, Gospodarki Miejskiej i Planowania Przestrzennego radną Halinę Jarząbek                          
o przedstawienie opinii komisji”.  
 
Radna Halina Jarząbek - Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki Miejskiej i Planowania Przestrzennego: 
„Szanowni Państwo, na posiedzeniu w dniu 19 marca 2024 roku Komisja Budżetu, Gospodarki Miejskiej i Planowania 
Przestrzennego rozpatrzyła projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego                            
i obszaru rewitalizacji Miasta Puławy. Po dyskusji w wyniku głosowania, w którym: za głosowało 15 radnych, przeciwnych                   
i wstrzymujących nie było, Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały”. 
 
 

W tym punkcie radni nie zabierali głosu, więc radna Bożena Krygier - Przewodnicząca Rady Miasta Puławy 
poddała pod głosowanie uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru 
rewitalizacji Miasta Puławy i przedstawiła wyniki głosowania: 
 
„za” – 20 radnych  
„przeciw” –  nie było 
„wstrzymujących” – nie było 
 
Wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu. 
 
Stwierdziła, że uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji 
Miasta Puławy została podjęta. 
 
Uchwała nr LXX/600/24 stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Ad. pkt 11. Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Miasta i działalności Prezydenta Miasta Puławy za okres 
od 19.02.2024 r. do 11.03.2024 r. 
 
Sprawozdanie Państwo radni otrzymali.    
 
W tym punkcie radni nie zabierali głosu. 
 
 
Ad. pkt 12. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Radna Bożena Krygier - Przewodnicząca Rady Miasta Puławy poinformowała, że:  
 
Między sesjami interpelacje i zapytania złożyli: 

1) radna Ewa Wójcik  

- interpelacja w sprawie inwestycji, które powstały w latach 2019 – 2024 

- interpelacja w sprawie budowy parkingów 

- zapytanie w sprawie środków zewnętrznych o jakie aplikowało miasto Puławy w latach 2019 – 2024 
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2) radna Marzanna Pakuła 

- zapytanie w sprawie informacji o terenach inwestycyjnych 

- zapytanie w sprawie możliwości wykupu oraz scalania prywatnych gruntów inwestycyjnych 

Radna Bożena Krygier - Przewodnicząca Rady Miasta Puławy: 
„Kto z Państwa radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie? Bardzo proszę Pani radna Halina Jarząbek”. 
 
Radna Halina Jarząbek: 
„Szanowni Państwo, w ostatnim czasie bardzo dużo rozmawialiśmy na temat spraw finansowych jednostek kulturalnych. 
Na ostatniej Komisji Budżetu, Gospodarki Miejskiej i Planowania Przestrzennego była Pani Dyrektor Mediateki, która 
przedstawiła sytuację finansową i jakie kłopoty są w ogóle z utrzymaniem pensji, nie mówiąc o tym, żeby te pensje 
różnicować. Komisja wyszła z wnioskiem do Prezydenta, by jeszcze do końca tej kadencji przekazał 200 tysięcy                                
Bibliotece Miejskiej na funkcjonowanie. Proszę Państwa, w związku z tym w tej konwencji ja mam interpelację dotyczącą 
już innej jednostki kultury dotyczącej „Domu Chemika”. Uprzejmie proszę o przedstawienie przez Pana Prezydenta                            
w ramach interpelacji wysokości kwot zawartych we wnioskach do budżetu miasta na lata 2020, 2021, 2022, 2023 i 2024 
na każdy rok oddzielnie złożonych przez Dyrektora Domu Kultury „Dom Chemika” z podaniem kwot proponowanych na 
wynagrodzenia w tych latach. Następnie proszę również o pierwotne plany w przyjętych budżetach na lata 2020 - 2021                  
w tych samych latach i wykonanie ich zmiany w ciągu roku z uwzględnieniem kwot na wynagrodzenia i kto wnioskował                     
o zmianę planu budżetowego. Czy „Dom Chemika” przekazuje jakiekolwiek kwoty do Urzędu Miasta, a jeśli tak, to w jakiej 
wysokości, z jakiego tytułu? To tyle moje pytania w ramach interpelacji. Dziękuję”.  
 
Radna Bożena Krygier - Przewodnicząca Rady Miasta Puławy: 
„Dziękuję bardzo Pan radny Seredyn”.  
 
Radny Sławomir Seredyn: 
„Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca, Panie Prezydencie, w związku z sygnałami od mieszkańców proszę                                      
o wyjaśnienie sytuacji, dlaczego przy wejściu do lasu od ulicy Kołodzieja od kilku lat leżą betonowe płyty, które nie tylko 
szpecą okolicę, ale także stwarzają zagrożenie dla mieszkańców okolicy i spacerowiczów. Płyty te są popękane i ze względu 
na upływ czasu porośnięte mchem. Proszę o informację kto jest właścicielem tych płyt, dlaczego nie zostały one zabrane 
po tym, jak przestały być potrzebne. I proszę również o ich uprzątnięcie w najbliższym czasie. Dziękuję”.  
 
Radna Bożena Krygier - Przewodnicząca Rady Miasta Puławy: 
„Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa radnych jeszcze w tym punkcie? Jeśli nie, to ja mam jedną interpelację. Chciałabym 
prosić między Szkołą Podstawową nr 11 a nowym osiedlem przy ulicy Spacerowej jest wąskie przejście, wąski pas zieleni. 
Mieszkańcy osiedla Niwa zwracają uwagę na to, iż miejsce to jest bardzo częstym miejscem spotkań, szczególnie młodzieży 
wieczorową porą i nocą. W związku z tym jest prawie codziennie bardzo zaśmiecone. Chciałabym prosić Pana Prezydenta 
o częstsze kontrole Straży Miejskiej w tym, w tym miejscu- ( nie złożono na piśmie). Ktoś z Państwa jeszcze? Nie widzę”. 
 
 
Ad. pkt 13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
 
W tym punkcie radni nie zabierali głosu. 
 
 
Ad. pkt 14. Wolne wnioski i informacje. 
 
Radna Bożena Krygier - Przewodnicząca Rady Miasta Puławy poinformowała, że wpłynęły: 
 

• pismo dotyczące linii kolejowej w Puławach, które Państwo radni otrzymali dnia 15.03.2024 r. 

• pisma dotyczące czystości w mieście Puławy, które Państwo radni otrzymali dnia 06 i 15.03.2024 r. 

• zawiadomienie o wszczęciu postępowania w sprawie stwierdzenia nieważności uchwały Nr LXIX/583/24 Rady 

Miasta Puławy z dnia 29 lutego 2024 r. w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji 

Miasta Puławy, które Państwo radni otrzymali dnia 19.03.2024 r. Odpowiedź Pana Prezydenta na zawiadomienie 

o wszczęciu postępowania, które Państwo radni otrzymali dnia 18.03.2024 r.  

• informacja z Kancelarii Prezesa Ministrów o przekazaniu do Ministerstwa Aktywów Państwowych Apelu w sprawie 

sytuacji Grupy Azoty Zakłady Azotowe Puławy S.A. po przeprowadzonej konsolidacji i wejściu do Grupy Azoty oraz 

zmiany aktualnej sytuacji Zakładów Azotowych Puławy w kontekście funkcjonowania Grupy Azoty, które Państwo 

radni otrzymali dnia 20.03.2024 r. 

• pismo Związku Zawodowego Pracowników Ruchu Ciągłego Zakłady Azotowe „Puławy” S.A  dotyczące budowy bloku 

węglowego i pogłębiania konsolidacji, które Państwo radni otrzymali dnia 18.03.2024 r.  

Poinformowała, że oświadczenia majątkowe na 2 miesiące przed upływem kadencji wszyscy Państwo złożyli w terminie. 
 
Radna Bożena Krygier - Przewodnicząca Rady Miasta Puławy: 
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„Chciałabym bardzo serdecznie podziękować Pani Małgosi Gorgol, Pani Kierownik oraz Paniom z Biura Rady Miasta za pomoc 
przy zorganizowaniu uroczystości nadania Honorowego Obywatela Miasta Puławy. Oczywiście dziękuję również Państwu 
radnym, szczególnie tym, którzy również byli w poczcie sztandarowym. Czy ktoś z Państwa radnych w tym punkcie chciałby 
zabrać głos? Bardzo proszę Pani radna Ewa Wójcik”. 
 
 
Radna Ewa Wójcik: 
„Szanowni Państwo, każda kadencja dobiega końca i każdy program dobiega końca realizacji. Albo został zrealizowany, 
albo nie. Przed co najmniej trzema osobami na tej sali kampania wyborcza i programy wyborcze. Chciałabym poprosić 
Państwa o chwilę uwagi, ponieważ uznałam za stosowne, aby porozmawiać z Panem Prezydentem na temat programu, 
który zechciał przedstawić nam wyborcom, a który mam przed sobą. Zacznę od takiej ogólnej formuły. Chcąc stawić czoła 
aktualnym problemom musimy stworzyć warunki do rozwoju Miasta Puławy na miarę XXI wieku oraz wypracować 
mechanizmy zarządzania adekwatne do czekających nas wyzwań. Wyzwań przyszłości opartej na nowoczesnych 
technologiach, zmianach pokoleniowych, nowo powstających zawodach. I tutaj różne części, których Pan Prezydent zawarł 
postanowienia co do realizacji niektórych punktów. Bogate Puławy równa się bogaci mieszkańcy: a) stopniowe obniżanie 
podatków lokalnych poprzez zaprzestanie ich corocznego podnoszenia o wskaźnik inflacji. Obniżenie opłaty targowej                                       
i przywrócenie małych, osiedlowych targowisk. Jasne, czytelne i stabilne zasady współpracy podmiotów gospodarczych                      
z Urzędem Miasta i instytucjami podległymi. Tworzenie misji gospodarczych dla puławskich przedsiębiorców z sektora 
małych i średnich przedsiębiorstw w oparciu o już posiadane kontakty  z miastami partnerskimi, jak i nowych obszarów 
zainteresowań. Celem przedsiębiorcy powinien być rozwój, a miasto powinno promować firmy, które działają na globalnym 
rynku. Dlatego zmienimy zasadę współpracy z miastami partnerskimi. Koniec odwiedzania się w celu konsumpcji i wymiany 
kurtuazyjnych uścisków. Współpraca z naszymi partnerami ma się opierać przede wszystkim na współpracy gospodarczej. 
Mamy przedsiębiorców gotowych do ekspansji na zagraniczne rynki i jesteśmy im winni pomoc, bo oni tworząc miejsca 
pracy budują nasze miasto. Bardzo ciekawy rozdział. Stworzenie warunków pozwalających zwiększyć aktywność                                
w dziedzinach B plus R plus I. Badania, rozwój, innowacja. System zachęt dla przedsiębiorców i osób chcących rozpocząć 
działania w tej dziedzinie. Utworzenie i wsparcie Inkubatora Przedsiębiorczości w Puławskim Parku Naukowo-
Technologicznym. Wsparcie dla idei start - up. System grantów, konkursy dla podmiotów działających w Puławskim Parku 
Naukowo-Technologicznym. Większe zaangażowanie Miasta we współpracę z działającymi w mieście instytutami 
naukowymi w celu zwiększenia konkurencyjności obszaru B+ R+ I i szerszej współpracy z biznesem. Organizacja 
ogólnopolskich wydarzeń z dziedziny chemii i pokrewnych. Podjęcie współpracy z uczelniami z regionu w oparciu o zasoby 
Puławskiego Parku Naukowo -Technologicznego. Rozpoczęcie prac nad wdrożeniem idei Smart City. Proponujemy, 
wykorzystanie istniejących sieci i mocy obliczeniowych w celu utworzenia w ramach współpracy ze szkołami średnimi 
działającymi w Puławach Centrum Analiz Big Data na potrzeby administracji samorządowej. To jest prawdziwa innowacja. 
Grupa Azoty: Zakłady Azotowe zlokalizowane w Puławach powinny zostać Puławskimi zakładami. Poszerzenie dwustronnej 
współpracy  z Zakładami Azotowymi. Koniec z traktowaniem Grupy Azoty jako kury znoszącej złote jajka. Wykorzystanie 
środków, jakimi dysponuje Miasto w celu uruchomienia, umocnienia pozycji Zakładów Azotowych w Polsce i w Europie. 
Miasto jako platforma współpracy samorządów, parlamentarzystów oraz związkowców. Nie można pomijać roli Zakładów 
Azotowych przy planowaniu zarządzania miastem. Niestety mamy wrażenie, to było o poprzednich. Infrastruktura                    
i przyjazna przestrzeń. Dynamiczny wzrost liczby samochodów i niewystarczająca ilość parkingów to poważne utrudnienie 
dla mieszkańców Puław. Miasto posiada pasy drogowe oraz ostatnie niesprzedane grunty, na których możliwa byłaby 
budowa parkingów wielopoziomowych. Więcej stojaków na rowery. Odpowiedzialny wybór inwestycji. Tu dużo czasu było 
poświęcone Skwerowi Niepodległości. Pogłębienie akwenu wodnego przy pomostach cumowniczych w Marnie Puławy.                    
O członkach Miejskiej Komisji Urbanistycznej też dużo. Tu się rzeczywiście trochę zmieniło. Wymiana nawierzchni alejek 
na Skwerze Niepodległości przed nami. Remont głównego parkingu wielopoziomowego również przed nami. Budowa 
funkcjonalnego miejskiego targowiska umiejscowionego w jednym miejscu zrealizowana na bazie planów przygotowanych 
wcześniej. I tu wydaje mi się, że jedna z największych porażek Pana Prezydenta. Jak najszybsze przeprowadzenie 
niezbędnych prac rekonstrukcyjnych i renowacyjnych Pałacu Marynki. Był opis jak ten pałac wygląda. Myślę, że dzisiaj 
wygląda po tych sześciu latach gorzej niż, niż wówczas. Wstrzymanie sprzedaży terenu należącego do miasta, ponad 4 ha 
zatopionego w zieleni przy ulicy Sosnowej. Na terenie, przy tej ulicy mogłoby powstać coś wyjątkowego, inwestycja jedyna 
w swoim rodzaju, wprowadzająca przestrzenny ład i harmonię. Zamiast tego ostatni taki obszar w Puławach zostanie 
rozparcelowany i rozsprzedany z możliwością budowy na przykład sklepów o powierzchni do 2000 metrów, o płaskich 
dachach. Gdy pojawi się inwestor szukający na przykład wyjątkowej, większej działki pod cenną inwestycję, w Puławach 
już takiej nie znajdzie. O oświetleniu rzeczywiście też było, w części się potwierdziły Pana zamierzenia. Jeśli chodzi               
o sport i wypoczynek, to może tylko powiem, że do czasów zbudowania nowych basenów krytych przy ulicy Lubelskiej nie 
może zabraknąć krytego basenu ogólnego  w Puławach. Niezbędne więc jest utrzymanie starej hali sportowej przy ulicy 
Partyzantów. Budowa miejsca piknikowego i grillowego przy Rybackiej wydaje się, że już były. Budowa ściany 
wspinaczkowej w Marinie i wdrażanie systemu Tut Point. Nawiązanie współpracy z właścicielem Parku Czartoryskich                    
w celu pomocy i uwzględnienia walorów parku, m.in. w zakresie rewitalizacji parku i łachy Wiślanej. Wspieramy rozwój 
sportów nieolimpijskich, trójbój siłowy, BMX, MMA i każdy inny, który chcą uprawiać mieszkańcy. Stypendia sportowe dla 
mieszkańców, dla sportowców osiągających sukcesy w sportach nieolimpijskich. Promowanie sportów wodnych. Wisła jest 
niewątpliwie wielkim walorem dla naszego Miasta. Na naszym odcinku jest wyjątkowo urokliwa i na tyle bezpieczna, że 
rozwój szkółek, na przykład kajakarskich, wioślarskich, żeglarskich wydaje się oczywisty. Powrót do dawnych tradycji                        
i organizowanie pierwszych, tym razem ogólnopolskich zawodów wioślarskich, kajakarskich po Wiśle na trasie Puławy-
Kazimierz może być dużą atrakcją. Na początek warto zorganizować wyścig między mostami, a także powrócić do zawodów 
duatlonowych, bieg plus rowery. W Puławach odbyły się już Mistrzostwa Europy, udane organizacyjnie, pokazywane                         
w Eurosporcie. Pamiętamy. O wrażliwych Puławach, o kryteriach przyznawania mieszkań i walce z niepłaceniem częściowy 
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sukces, ponieważ jednak trochę mieszkańców podjęło wysiłek na rzecz odpracowania skutek, jaki jest widzimy. Niemniej 
jednak była to kolejna próba zaktywizowania niepłacących i w jakiejś mierze zapewne udana. Dalszy rozwój oczywiście 
budownictwa w ramach programu Mieszkanie Plus. No to co na koniec nam Pan Prezydent zafundował okazało się jak na 
razie tylko ryzykownym przedsięwzięciem. Tutaj nic się nie udało, ale mamy też wprowadzenie Karty Rodziny Osoby 
Niepełnosprawnej. Programy miałyby obejmować obejmuje zarówno posiadające orzeczenie o niepełnosprawności dzieci 
w wieku do 16 życia, jak również osoby starsze mające aktualne orzeczenie o stopniu niepełnosprawności itd. Nie stało się 
to. Cykliczne badania profilaktyczne dla mieszkańców były. Te, które wprowadziliśmy wcześniej. W tej chwili zniknął jeden 
z programów HPV. Nie powstało w to miejsce nic. Zostaliśmy bez programów dla naszych mieszkańców. Likwidacja barier 
architektonicznych, pojawiły się drzwi otwierane na przycisk właściwie, a myślę, że dla niektórych wózkowiczów jest to                             
i tak mimo wszystko za trudne, zatem tu jest jeszcze wiele do zrobienia. Lepsze wykorzystanie istniejącej bazy sportowej 
w placówkach oświatowych na terenie Puław. Podnoszenie standardów w wyposażaniu zapleczu przedszkoli i żłobków. 
Można powiedzieć, że niewiele się w tej dziedzinie działo, ale może też nie było takiej gwałtownej potrzeby, ponieważ ta 
baza jeszcze jest w dobrym stanie. Ujednolicenie systemu płac w administracji oświatowej i podniesienie do najniższej 
krajowej tak spłaszczyły w tej chwili płace w różnych instytucjach, w tym również w placówkach, o których mieliśmy 
okazję mówić ostatnio, czyli w placówkach kultury. Do takiego stanu, że praktycznie rzecz biorąc, fachowcy z długoletnim 
stażem pozostają w płacach na poziomie najniższej krajowej. Jest tu bardzo wiele do zrobienia, nie tylko w tej kwestii, 
ale w kwestii podstawowego poziomu działania w obszarze realizacji przedsięwzięć kulturalnych. I tutaj bardzo ciekawa 
rzecz; organizacja pracy poszczególnych placówek oświatowych tak, aby w najlepiej, przepraszam, tak jest napisane, 
spełniały swoje funkcje. Małe oddziały klasowe i przedszkolne gwarantują najwyższą jakość kształcenia oraz tworzą 
dodatkowe etaty dla nauczycieli. Mimo iż tworzenie większej liczby oddziałów w danej placówce oświatowej ponosi za 
sobą większe koszty utrzymania danej placówki, to ten stan rzeczy przynosi długotrwałe korzyści zarówno dla dzieci                                   
i młodzieży, jak i nauczycieli. Więcej osób ma zapewnione etaty, a ewentualne odprawy w chwili niemożności zapewnienia 
zatrudnienia są bardzo często o wiele wyższe. Szczególnie jest to widocznie w chwili wdrażania obecnej reformy. 
Wypracowana sieć szkół w roku 2017 musi być stale kontrolowana. Przez to można uniknąć w przyszłości dużych problemów 
związanych z migracją nauczycieli między szkołami oraz zwalniania dobrze wykształconej kadry Puławskich Szkół. Pomimo 
większych wydatków na edukację, w chwili obecnej taka polityka opłaca się w końcowym rozliczeniu, bo jej efekty 
przynoszą korzyść dzieciom i nauczycielom. Szanowni Państwo, do czego nas to doprowadziło, to my w tej chwili widzimy, 
jak się rozlały finanse oświaty na cały budżet. Urząd i władze. Nowoczesny, innowacyjny urząd realizujący potrzeby 
mieszkańców. Należy pozwolić ludziom działać, jednocześnie promując i wynagradzając aktywne postawy zarówno 
mieszkańców i współpracujących z administracją, jak i samych urzędników, pracowników, jednostek, podległych 
urzędowych gmin. Mamy co dzień na ten temat informacje. Wprowadzenie konkursów ofert na stanowiska prezesów                                          
i kierowników w spółkach miejskich. Obecnie spółki miejskie nie przeprowadzają naboru konkursów ofert w celu 
zatrudnienia prezesów i kierowników. W celu odpartyjnienia tych stanowisk, wyłonienia prawdziwych menedżerów                           
i specjalistów podczas naboru na stanowiska prezesów spółek miejskich oraz kierowników należy przeprowadzić jawne 
konkursy ofert. Zaprzestanie tworzenia nowych spółek miejskich. Otwarta polityka informacyjna. Wykorzystywanie 
nowoczesnych technologii się sprawdza, ale ułatwienie codziennego funkcjonowania, które pozwala postrzegać urząd, 
niestety nie do końca nam wyszło tak samo jak transparentność, o którą upominali się niektórzy mieszkańcy. Kalendarz 
spotkań Prezydenta. Prezydent też mieszkaniec. Cykliczne spotkania z mieszkańcami prowadzone w formie debaty. Drzwi 
gabinetu Prezydenta oraz jego Zastępcy zawsze będą otwarte dla mieszkańców miasta. Pokazanie pracy samorządu 
gminnego, informowanie mieszkańców o ważnych tematach poruszanych podczas tematycznych obrad Komisji Rady Miasta 
Puławy. Należy udostępniać nagrania z posiedzeń Komisji. Takie właśnie są”.  
 
Radna Bożena Krygier - Przewodnicząca Rady Miasta Puławy: 
„Przepraszam bardzo, bo tu mi radni zwracają uwagę, że już jest przekroczony czas prawie dwukrotnie, więc ja tylko 
powtarzam to, co słyszę”.  
 
Radna Ewa Wójcik: 
„Jasne. Ja myślę, że jeżeli zabiorę głos w imieniu Klubu, to będzie mi pozwolone o jeszcze 5 minut”.  
 
Radna Bożena Krygier - Przewodnicząca Rady Miasta Puławy: 
„Proszę bardzo”.  
 
Radna Ewa Wójcik: 
„Szanowni Państwo, myślę, że wszyscy jesteśmy zadowoleni z funkcjonowania Prezydenta w stosunku do Rady i do nas 
radnych. Natomiast ja uznałam za stosowne, aby móc wyrazić na ten temat swoje zdanie na podstawie tego, co Pan 
Prezydent przedłożył mieszkańcom. Darmowa oferta kulturalna dla mieszkańców. Występowanie do przedstawicieli władz 
ustawodawczych z propozycją zmian w kierunku doprecyzowania zapisów ustawy o ochronie zabytków. Kolejne zabytki 
marnieją. Zrealizowana inwestycja od początku do końca. Pochwalę remont mostku prowadzącego do parku nad ulicą 
Głęboką. Zrealizowana. I na sam koniec szanowni Państwo. Ważne. Uzupełnienie walki chemicznej z komarami, 
wprowadzanie metod biologicznych. Nieodzownym sprzymierzeńcem w walce z komarami są ptaki-jeżyki. W ciągu dnia 
para jeżyków zjada około 20 tys. owadów, z czego 10 tys. to komary i meszki. W celu stworzenia im warunków do życia 
proponuje się instalację budek lęgowych dla jeżyków w budynkach użyteczności publicznej, na terenach placówek 
oświatowych. Takie budki mogłyby też pełnić funkcje edukacyjne. Rzeczywiście budki lęgowe, budki dla jeżyków cieszyły 
się ogromnym powodzeniem. Panie Prezydencie, nie zrealizował Pan nawet jednej czwartej z programu, który Pan obiecał 
mieszkańcom. Już nie wspomnę o problemie, który jest trochę wstydliwy. To jest problem stosunku do mniejszości 
romskiej. Nie udało się to zrealizować. Programów wcale nie było mniej, a wykorzystanie ich w sposób zupełnie adekwatny 
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do poprzedniego okresu. To są mieszkańcy naszego kraju, mniejszość, która ma zapewnione pewne warunki i na nich opiera 
swoje funkcjonowanie. Dziękuję”. 
 
Radna Bożena Krygier - Przewodnicząca Rady Miasta Puławy: 
„Dziękuję. Czy ktoś z Państwa jeszcze w tym punkcie chciałby zabrać głos? Nie widzę. Jest z nami Pan Michał Stachyra, 
który mnie prosił o głos w sprawach, wolnych wnioskach. Bardzo proszę”.  
  
Pan Michał Stachyra: 
„Dzień dobry. W związku z tym, że mamy taki czas, jaki czas, ja chciałem bardzo serdecznie podziękować paru osobom. 
Nie będę poruszać innych kwestii. Chciałem bardzo podziękować Radzie Miasta obecnej za współpracę. Mimo pewnych 
tutaj jakichś dyskusji bardzo mi się podobało, że mogłem tutaj parę razy wystąpić i odbyła się bardzo ciekawa dyskusja             
i wymiana zdań. Fajnie, że nie byłem blokowany w wielu kwestiach, tylko miałem wolność w organizacji czy w ogóle                  
w działalności. Za to dziękuję. Chciałem bardzo podziękować Panu Prezydentowi za współpracę i za też taką wolność 
artystyczną, bo to jest bardzo potrzebne każdemu miastu. Działalność artystyczna fundacji, stowarzyszeń                                               
i artystów jest bardzo rozwijająca dla każdego z miast. Chciałem też bardzo podziękować Dyrektorowi MOSiR, obecnemu     
i poprzedniemu, za współpracę. Chciałem podziękować też Dyrektorowi Domu Chemika za fajną współpracę i dyrektorowi 
ZUK, który też ostatnio nam bardzo fajnie pomaga w naszych inicjatywach. I chyba tyle i liczę na dalszą współpracę dla 
dobra naszego miasta. Dzięki bardzo”. 
 
Radna Bożena Krygier - Przewodnicząca Rady Miasta Puławy: 
„Dziękujemy serdecznie również. Czy ktoś z Państwa radnych jeszcze w tym punkcie? Nie widzę. Szanowni Państwo, 
chciałam powiedzieć, że w kwietniu będzie jeszcze sesja Rady Miasta taka końcowa, gdzie będziemy no dziękować za pracę 
Państwu radnym. To aczkolwiek będzie to już po wyborach. Także chciałabym jeszcze zwrócić uwagę, że w przyszłym 
tygodniu już wkraczamy w Wielki Tydzień i święta Wielkiej Nocy przed nami. Chciałabym Państwu życzyć na te święta 
oczywiście zdrowia, oczywiście, choć wiem, że mogą to być święta w niektórych domach, może takie przepełnione też 
atmosferą wyborów, bo to w końcu nie da się od tego odejść, ale życzę, żeby były spokojne i przepełnione wiarą, nadzieją 
i miłością i życzę z okazji Świąt Wielkanocnych wszystkim. Składam najlepsze życzenia i Państwu radnym i wszystkim 
urzędnikom, wszystkim Państwu i naszym mieszkańcom. Życzę wspaniałych, błogosławionych świąt Wielkiej Nocy. 
Spokoju”.   
 
 
Ad. pkt 16.  Zamknięcie obrad.  
 

Wobec wyczerpania porządku obrad radna Bożena Krygier - Przewodnicząca Rady Miasta Puławy  zamknęła 
obrady LXX sesji VIII kadencji Rady Miasta Puławy. 
 
 
Osoby sporządzające protokół: 
Dariusz Kałdonek 
Hanna Wenerska 
Agnieszka Wójcik 
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